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Referat 

 

1. Velkomst ved næstformanden 

Judith bød velkommen. 

 

2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 

 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Flere af seniorrådets medlemmer havde været til borgermøde/de-

batmøde om friplejehjem arrangeret af Konservative. 

May Bjerre fra det private plejehjem Dagmarsminde fortalte om de 

værdier, de arbejder med. Plejehjemmet skal føles som et hjem, 

de dækker fx pænt op til middag. Beboerne får kun den bydende 

nødvendige medicin. Livskvalitet er det vigtigste. Hun har selv rejst 

penge til stedet. De har en række aktiviteter om dagen, så beboer-

ne er naturligt trætte om aftenen. Der er 12 beboere og 2 medar-

bejdere hele døgnet. Lederen indgår selv i plejen. De har nedlagt 

kontoret og har kun et møde om ugen. Hun var egentlig ligeglad 

med medarbejdernes kompetencer, når de kom, hun giver dem de 

kompetencer og værdier, de skal have. 

 

Jens sagde, at det nok er sværere at gøre på en enhed med 100 

beboere. Solveig sagde, at i den lille enhed er lederen en del af 

personalet, det gør noget. 

 

Judith havde været til en konference omhandlende plejehjem. Der 

skal investeres 25 mia. kr. i plejeboliger. Ifølge Danmarks Statistik 

er der 170.000 flere +80-årige om 6 år. Det kræver rigtig mange 

plejeboliger. Mellem 13.000 og 36.000 alt efter hvem der gør det 

op. Der er kun private plejehjem i halvdelen af kommunerne. Fri-

plejehjem kan være godt både for at sikre valgfrihed og for kom-

munernes pressede anlægsbudgetter. 1/3 af kommunerne drøfter 
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p.t. friplejehjem – ikke at de nødvendigvis vil bygge et. Folk vil 

helst blive i nærområdet, når de skal på plejehjem. For 1. gang på 

verdensplan er der flere +65-årige end 0-5-årige. 

 

De har lettere ved at rekruttere personale til friplejehjem end til 

kommunale plejehjem.  

 

En af konferencens oplægsholdere, Klaus Ahm, vil gerne komme 

og holde et oplæg for Seniorrådet. 

 

4. Frisættelse af Ældreområdet 

Hvem skal frisættes? Kommune, forvaltning, institutioner, borgere?  

Hvordan skal det ske. En principiel diskussion som skal munde ud 

i forslag til at arbejde videre. Hvem vil påtage sig arbejdet med at 

udarbejde forslag. Vi tager udgangspunkt i det arbejde, vi allerede 

har gjort. 

 

Karina nævnte, at kommunen allerede har lavet flere tiltag i denne 

retning. Derfor blev det aftalt, at Karina til næste møde ville skaffe 

et overblik over de initiativer, der allerede er sat i gang.  

På baggrund af det vil Seniorrådet drøfte og beslutte, hvad vores 

anbefalinger skal være i forhold til dette. 

 

5. Plejehjemskapacitet 

Status på arbejdet og i det omfang vi savner oplysninger, skal der 

formuleres spørgsmål til forvaltningen. 

 

Marianne oplyste, at der havde været en kommunikationsbrist i 

forhold til antal personer, der er flyttet ind på plejehjem. Hun har 

været i kontakt med Lotte fra sekretariatet, der har sendt hende 

yderligere data. 

 

6. Forebyggelsesarbejdet 

Opdatering ved Marianne og Judith. 

 

Arbejdsgruppen blev tidligere slået sammen med arbejdsgruppen 

for mad og måltider. Forebyggelses-arbejdsgruppens første ind-

sats vedr. RejseSætteSig-testen (RSS) skulle efterfølges af ar-

bejde om ernæring, men har været udsat fra forvaltningens side i 

flere omgange. 

Kommunen har nu meddelt, at man har oprettet en ny arbejds-

gruppe.  

Seniorrådet er blevet tilbud at sidde i en følgegruppe. Seniorrådet  

finder det mærkeligt, at den oprindelige arbejdsgruppe er blevet 

nedlagt uden aftale, og at SR er blevet reduceret til at sidde i en  
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følgegruppe.  

 

Seniorrådets repræsentanter er i tvivl om RSS-testen fortsat udfø- 

res systematisk, og har derfor spurgt forvatningen til en status på  

arbejdet med RSS. Intet svar trods både henvendelser og rykker.  

 

7. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

 

Birte gennemgik økonomien. 

 

8. Høringssvar 

Karina sendes dagsorden til ekstraordinært ÆSU-møde, til Senior-

rådet, når den udsendes - formentlig fredag den 9. juni. 

Seniorrådet mødes på Teams når ÆSU-dagsorden foreligger. 

    

9. Kommende punkter  

• Klaus Ahm, udvikler af plejehjem, kommer med oplæg på septem-

bermødet 

• Budget 2024 (næste møde) 

• Kontakt til ældreråd fra kommunerne i Sundhedsklyngen 

• Resultater af brugerundersøgelsen 

• Klippekort, ingen aktiviteter kun pleje, Birte laver oplæg 

• Nattevagt på Lillevang, Birte laver oplæg 

• Næste seniorrådsvalg (efteråret) 

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

  

        

10. Lukket punkt 

Evaluering af samarbejdsmødet med Ældre- Sundhedsudvalget.  

 

Forberedelse af kommende møde med ÆSU. 

 

Der er, som nævnt i referatet, fremsendt spørgsmål til forvaltnin- 

gen. Svarene på disse vil blive fremsendt snarest. 

   

 

11. Eventuelt 

Der afholdes evt. et ekstraordinært møde via teams. 

Den nye centerchef inviteres til frokost med Seniorrådet. 


